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Datum vergadering : 7 april 2022

Aanwezig:
Raadsleden: 
WIJ Lansingerland : Leon Hoek, P. van Olst, Jan Jumelet, Chantal van Weede, Mark Bik, 

Bianca Boonstra, Abdel Afalah
Leefbaar 3B : Don van Doorn, Carin van Rooijen Jan Pieter Blonk, Marjolein Gielis, 

Leon Erwich, Johan Philippens, Machiel Crielaard
CDA : Jan Willem van den Beukel, Nelleke Bouman, Dave Bergwerff, 

Frans Ammerlaan, Job Halkes, Charles van Harn
VVD : Matthijs Machielse, Marloes Draak, Ed van Santen, Ivo de Graaf, 

Christiaan Toussaint
D66 : Ineke den Heijer, Michiel Muis, Brecht Weerheijm
CU : Kees-Willem Markus, Paul Lieverse, Arjen Hofman
GroenLinks : Marko Ruijtenberg
PvdA : Petra Verhoef

Wethouders : Simon Fortuyn, Kathy Arends, Titia Cnossen

Voorzitter : Pieter van de Stadt
Griffier : Bert Schouten, Lianne van den Houten, Karin Koemans

1. Opening en mededelingen
De voorzitter, om 20.15 uur: Goedenavond geachte leden van de raad en alle duo- en plaatsvervangende 
commissieleden op de publieke tribune. En niet te vergeten goedenavond alle aanwezigen verder, de 
pers en degenen die thuis meekijken. Het is donderdag 7 april, een speciale vergadering van de 
gemeenteraad van Lansingerland, waarbij wij de leden van de commissies, alle voorzitters, waarnemend 
voorzitters en dergelijke benoemen. En waarin wij de duo-raadsleden en plaatsvervangende 
commissieleden gaan beëdigen. Dat is het programma van deze vergadering, los van een aantal 
agendapunten die ook nog passeren. Dat krijgt u zo allemaal te horen. Dat de mededelingen. Er zijn geen 
afwezigen, goed om vast te stellen. Ik constateer dat bij de duo-raadsleden afwezig zijn de heer Bakker, 
mevrouw Gabin, mevrouw Van Splunter, de heer Vermeulen. Het raadslid Christiaan Toussaint is ietsje 
later, we verwachten hem over een half uur ongeveer. De duo-raadsleden noem ik op, omdat ze 
natuurlijk beëdigd worden, dus dan weet u dat die op een later tijdstip beëdigd zullen worden, de 
volgende vergadering in beginsel. Dan hebben we de mededelingen gehad. 

2. Trekken van het lot ter bepaling van het raadslid bij wie een eventuele stemming zal 
beginnen

De voorzitter: De griffier trekt mevrouw Van Weede. Geheel spontaan. 

3. Vragenhalfuurtje voor raadsleden
De voorzitter: Er zijn geen vragen aangemeld. 

4. Spreekrecht voor niet-raadsleden
De voorzitter: Hier wordt ook geen gebruik van gemaakt. 

5. Vaststelling van de agenda
De voorzitter: U heeft hem voor zich. Kan ik deze agenda zo vaststellen? Ja. Dan stellen we de agenda 
vast. 

6. Vaststelling verslag vorige vergadering d.d. 
De voorzitter: Hadden we die? Volgens mij niet. Doen we de volgende keer. 

8. Bespreekpunten:

8.a Bespreking beëindiging informatiefase / overgang naar formatiefase coalitievorming
De voorzitter: Het presidium heeft het hierover gehad en in hun naam stel ik u voor het in één termijn 
met 3 minuten spreektijd te doen, zodat iedereen vooral een statement kan maken, er is geen 
wethouder die erop kan reageren tenslotte. Het agendapunt betreft dus het afsluiten van de informatie. 
U kunt aangeven dat het wat u betreft afgesloten kan worden. En de start van de formatieperiode door 
de 4 partijen die door de informateur zijn genoemd daarvoor. En het omscholen van informateur tot 
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formateur. Hij is in ieder geval bereid dat te doen, maar het is goed als u uw instemming daarmee 
uitspreekt. Het is niet formeel nodig, maar voor de formateur is het prettig om te weten dat het breed 
gedragen wordt door de raad in die formatiefase. Daar kunt u wat over zeggen als u dat wilt. Ik stel voor 
dat wij in een nieuwe volgorde van groot naar klein gaan, de huidige volgorde. Dan kan ik ook even 
oefenen. We beginnen met WIJ, de heer Hoek.

De heer Hoek, WIJ: Even de bril opzetten. Zoals een ieder weet waren er op 16 maart verkiezingen en is 
op 23 maart de heer Van Vliet voorgedragen om een eerste verkenning te doen in zijn rol als informateur. 
De heer Van Vliet heeft daar 2 ronden voor uitgetrokken en in die 2 ronden zijn alle fracties gesproken 
bij monde van 2 onderhandelaars. Nu lees ik het advies van de heer Van Vliet voor om ruis en inkleuring 
te voorkomen. Informateur Ewald van Vliet adviseert om in de gemeente Lansingerland een coalitie te 
vormen van de partijen Wij Lansingerland, Leefbaar 3B, D66 en ChristenUnie. Van deze partijen heb ik 
het beeld, dat zij programmatisch op elkaar aansluiten, in samenstelling recht doen aan de 
verkiezingsuitslag en qua zetelaantal een goede balans tussen coalitie en oppositie opleveren. Aldus de 
heer Van Vliet. Verder constateert hij, dat er draagvlak is voor een coalitieakkoord op hoofdlijnen. De 
burgemeester refereerde er net al aan, de rol van informateur zal wat ons betreft inderdaad veranderen 
in de rol van formateur. Tot slot wil ik alle partijen bedanken voor de manier waarop het proces tot nu 
toe loopt. Het is wat mij betreft transparant en respectvol, dat is de manier die wij voorstaan. Dank u 
wel. 

De heer Van Doorn, L3B: Dank meneer Hoek voor het uitdragen van de inhoud en hoe het proces 
doorlopen is, dan hoef ik dat niet te herhalen. Vanaf deze plek, ik hoop dat Ewald meekijkt, dank aan de 
informateur en zijn team, voor zijn kenmerkende to the point aanpak om snel tot een resultaat te 
komen. Dat is ook gelukt, we hebben in tempo een goed gedragen voorstel liggen, daar zijn we blij mee. 
L3B is blij, dat hij ook beschikbaar is om het proces van het formeren verder te begeleiden, daar kijken 
wij met heel veel vertrouwen naar uit. Inhoudelijk blij met de voorstellen die er liggen, een lokale motor 
met een aantal varianten die kansrijk zijn, dus we gaan een goed proces starten, daar kijken we met veel 
vertrouwen naar uit. Wat mij betreft, wat onze fractie betreft nu doorpakken en die cultuur en die 
verbinding met die samenleving goed verwerken en een mooi resultaat boeken. Dank u wel. 

De heer Van den Beukel, CDA: Het CDA Lansingerland dankt ook de informateur voor zijn goede bijdrage 
aan het informatieproces in onze gemeente. Zijn advies is helder en wij wensen als CDA de fractie van 
WIJ, L3B, D66 en CU heel veel wijsheid toe bij hun vervolggesprekken. Dat geeft ons ruimte om 
Feyenoord te gaan kijken. Wij verschillen op onderdelen weliswaar van opvatting, maar het zonneklaar 
dat elke partij in deze raad het goede zoekt voor onze gemeente, dus we respecteren hun keuze en 
wensen hen het beste. 

De heer Machielse, VVD: Namens de fractie van VVD Lansingerland wil ik de informateur de heer Van 
Vliet van harte bedanken voor zijn gedegen werk in deze informatieronde. Een advies van de 
informateur, zojuist voorgelezen door Leon Hoek, waar niemand in de raad helemaal omheen kan, maar 
waar ik wel namens deze fractie een paar kleine kanttekeningen of aandachtspunten bij wil plaatsen, die 
ik de formerende partijen mee wil geven. In het formatiegesprek hebben wij aangegeven, dat 25 van de 
33 zetels in deze raad in het conservatieve en wellicht iets rechtse deel van het spectrum vallen. De 
informateur en de formerende partijen kiezen ervoor om een wat linksere en wat progressievere coalitie 
te gaan vormen. Natuurlijk staat ze dat vrij. Ik sluit aan bij de woorden van de heer Van den Beukel dat 
iedere partij het beste voor heeft met Lansingerland, maar ik hoop wel en die oproep wil ik hier doen, 
dat de formerende partijen zich blijven realiseren dat ruim 70% van de Lansingerlandse kiezers niet links 
en niet progressief stemt. Met die oproep op de inhoud wil ik nog door naar een tweede oproep en die 
gaat over hoe we de gemeente gaan besturen de komende jaren. Want wat veel partijen eens te meer 
hebben uitgesproken, is de nadrukkelijke wens om te komen tot 5 wethouders in een nieuw college, 
zodat er ook tijd is voor verbinding met de samenleving, tijd is om je te verdiepen in dossiers en ook de 
werkdruk werkbaar blijft voor wethouders en je ze ook nog eens kan bellen voor een kop koffie of 
overleg, zonder dat de agenda’s vol zitten. Met die wensen en richtingen die ik de formerende partijen 
mee wil geven, wil ik ze daarbij alle succes wensen. En de heer Van Vliet bedanken dat hij ook als 
formateur wil optreden in het vervolgtraject. Dank u wel. 

Mevrouw Den Heijer, D66: Ik beperk me even tot het advies. D66 wil ook de informateur en het team 
bedanken voor het harde werk, het zorgvuldige werk en de stappen die genomen zijn. We zijn maar wat 
blij dat we van tevoren hebben besloten om het op deze manier te doen, dat is echt goed uitgepakt. We 
zijn er super blij mee dat het zo gaat. We willen deze lijn ook doorzetten. Wij herkennen ons in het 
advies op alle punten. Wij zijn dus ook heel tevreden hoe het verder gaat, wij kijken ook uit naar de 
vervolgstappen. 

De heer Markus, CU: Ik sluit me aan bij het rijtje dankwoorden. We danken de heer Van Vliet maar ook 
de ambtelijke ondersteuning en de ondersteuning vanuit de griffie. Ik denk dat we snel en voortvarend 
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aan de slag zijn gegaan met alle 8 partijen. Een constructieve houding ook van alle 8, dank daarvoor. Wij 
gaan met veel vertrouwen het formatieproces in en we hopen, dat er snel een betrouwbaar en stabiel 
gemeentebestuur in Lansingerland is. Dank u wel. 

De heer Ruijtenberg, GL: Ook wij willen meneer Van Vliet bedanken voor het werk dat hij gedaan heeft 
en voor de goede sfeer, die hij geschapen heeft tijdens de formatiegesprekken, waarbij we duidelijk 
konden aangeven wat we wilden en wat we niet wilden. Wij wensen de 4 partijen, die gaan formeren, 
heel veel succes, veel succes toe in het snel formeren. Wij hopen dat ze snel aan de slag kunnen gaan, 
omdat Lansingerland echt wel voor een paar uitdagingen staat waar we snel mee moeten gaan starten. Ik 
noem de woningbouw, wat dat betreft is het goed, dat we 4 partijen hebben die allemaal voorstander 
zijn van het creëren van woningen op Bleizo. Ik noem o.a. ook diftar, ook daar is het goed dat er 4 
partijen zijn die hebben verklaard dat diftar een goede keuze is voor afvalbeleid. Dat is wat 
Lansingerland nodig heeft. Lansingerland moet aan de slag gaan. Ik wens de partijen heel veel succes en 
heel veel wijsheid toe de komende jaren. 

Mevrouw Verhoef, PvdA: Ook de PvdA-fractie is blij met het proces zoals het gelopen is tijdens de 
informatie, dus daar wil ik ook de heer Van Vliet hartelijk voor danken. Wij herkennen ons in het advies. 
Het is een combinatie van partijen, die ook bij elkaar passen als je kijkt naar de verkiezingsprogramma’s. 
Ik ben tevreden met hoe het proces is gelopen. We wensen de partijen, die nu gaan beginnen met de 
formatie, heel veel succes. Ook wij hopen op een sterk gemeentebestuur. De PvdA-fractie zal zoals altijd 
als het nodig is tijdens deze formerende fase, maar natuurlijk ook de komende 4 jaren, zich zeer 
constructief opstellen, zodat we onze gemeente nog mooier en sterker kunnen maken dan dat die al is. 
Dank u wel. 

De voorzitter: Dan constateer ik namens u, dat de heer Van Vliet een mooi stukje werk heeft afgeleverd 
en dat er brede steun is in deze raad voor het voortzetten van zijn werkzaamheden als formateur. Ook ik 
wens de formerende partijen de nodige voortvarendheid en succes toe. Dan sluit ik dit agendapunt af. 

8.b Benoeming waarnemend raadsvoorzitter, (plv) voorzitters en (plv) leden in commissies en 
raadsleden in verbonden partijen

De voorzitter: U heeft daartoe een lijst ontvangen. De gevraagde beslissing aan u is conform het 
overzicht in het raadsvoorstel voorgestelde personen te benoemen als respectievelijk waarnemend 
raadsvoorzitter, (plaatsvervangende) voorzitter en (plaatsvervangende) leden in commissies en 
raadsleden in verbonden partijen. Ik vraag u of iemand het woord over dit agendapunt wilt voeren. 

De heer Van Doorn, L3B: Niet dat ik op de inhoud van alles vindt, want we hebben met elkaar een keurig 
proces doorlopen. We hebben de afgelopen dagen wat reuring gehad onderling over hoe het verliep, dus 
ik wil toch van de gelegenheid gebruik maken om mevrouw Bouman te bedanken voor haar beweging om 
het voorzitterschap in de commissie ruimte op zich te nemen, waarmee uiteindelijk alles weer netjes in 
rij en gelid kwam. Ik wil haar daar in de openbaarheid voor bedanken. Dank u wel. 

De voorzitter: Niemand meer? Dan vraag ik u of u stemming wenst. We kunnen dit gewoon aannemen met 
een hamerslag. U bent allen benoemd in de respectievelijke functies. 

8.c  Beëdiging commissieleden niet raadsleden (duo-raadsleden)
De voorzitter: Daarbij ook de plaatsvervangend commissieleden en dat is net weer iets anders. Daar 
hebben we er ook nog 4 van. Ik ga de eed voorlezen, u bent allen aanwezig. Als ik het voorgelezen heb, 
gaat de griffier uw namen één voor één opnoemen en dan komt u naar voren, ik sta daar inmiddels ook, 
en dan kunt u de eed afleggen. Dat is de camerapositie, het is belangrijk dat u in beeld en hoorbaar 
bent. Eerst de duo-raadsleden en daarna met de plaatsvervangend commissieleden, maar als de griffier 
een andere volgorde aanhoudt weet ik of u wakker bent. Ik verzoek u allen te gaan staan. 

Ik zweer of verklaar, dat ik om tot lid of plaatsvervangend lid van de commissie benoemd te worden 
rechtstreeks nog middellijk onder welke naam of welk voorwendsel ook enige gift of gunst heb gegeven 
of beloofd. Ik zweer of verklaar en beloof, dat ik om iets in het ambt te doen of te laten rechtstreeks nog 
middellijk enig geschenk of enige belofte heb aangenomen of zal aannemen. En ik zweer of beloof dat ik 
getrouw zal zijn aan de grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plicht als 
plaatsvervangend lid van de commissie naar eer en geweten zal vervullen. 

De heer Schouten, griffier, noemt de namen. 

De heer Jansen, WIJ: Zo waarlijk helpe mij God almachtig.

De heer Alsemgeest, WIJ: Zo waarlijk helpe mij God almachtig. 
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De heer Zantman, WIJ: Dat verklaar en beloof ik.

De heer Duivesteijn, L3B: Dat verklaar en beloof ik.

De heer Meuldijk, L3B: Dat verklaar en beloof ik. 

De heer Diepeveen-van de Merwe, L3B: Zo waarlijk helpe mij God almachtig. 

De heer Krieger, CDA: Zo waarlijk helpe mij God almachtig.

De heer De Ruiter, CDA: Zo waarlijk helpe mij God almachtig. 

Mevrouw Leijendekker, CDA: Zo waarlijk helpe mij God almachtig. 

De heer Van Son, VVD: Zo waarlijk helpe mij God almachtig. 

De heer Jumelet, VVD: Zo waarlijk helpe mij God almachtig.

De heer Wezenberg, VVD: Dat verklaar en beloof ik. 

De heer Kampinga, VVD: Dat verklaar en beloof ik. 

De heer Van der Stad, D66: Dat verklaar en beloof ik. 

Mevrouw Heijblom, D66: Zo waarlijk helpe mij God almachtig. 

De heer Jonker, D66: Zo waarlijk helpe mij God almachtig. 

De heer Van Berkel, D66: Dat verklaar en beloof ik. 

De heer Smolders, D66: Dat verklaar en beloof ik. 

Mevrouw Maasland, CU: Zo waarlijk helpe mij God almachtig. 

De heer Van Egmond, CU: Zo waarlijk helpe mij God almachtig. 

Mevrouw Molenaar- van der Beek, CU: Zo waarlijk helpe mij God almachtig. 

De heer Duk, GL: Dat verklaar en beloof ik. 

De heer Van de Burgt, GL: Dat verklaar en beloof ik.

De heer Xhemaili, PvdA: Dat verklaar en beloof ik. 

De heer Azzouzi, PvdA: Dat verklaar en beloof ik. 

Mevrouw Biharie, PvdA: Dat verklaar ik en beloof ik. 

De heer Scheringa, PvdA: Dat verklaar en beloof ik.

De heer Schouten, griffier: Ik heb nog één vraag. Is mevrouw Van Bakel van de VVD bij toeval aanwezig? 
Nee? Dat was het. 

De voorzitter: Allereerst natuurlijk van harte gefeliciteerd aan de duo-raadsleden en plaatsvervangend 
commissieleden. Het is ontzettend mooi om te zien dat u allen bereid bent om het werk van de raad en 
de raadsleden te verlichten, te delen. U brengt ook weer een hele hoop expertise mee, een heleboel 
netwerken in onze samenleving en de geluiden die hier in de zaal gehoord moeten worden. U bent een 
belangrijke aanvulling, daarom ook voor het eerst beëdigd. Dat heeft te maken met de toegang tot 
bijvoorbeeld vertrouwelijke stukken en al dat soort zaken, dus de beëdiging heeft ook waarde. Ook is 
afgesproken dat voor met name de kleinere fracties eventueel bij het presidium duo-raadsleden hun 
fractievoorzitter kunnen vervangen, zodat alle partijen altijd in het presidium vertegenwoordigd kunnen 
zijn. Dus een mooi novum, de beëdiging. Grote dank van mij uit voor alle werkzaamheden die u gaat 
verrichten de komende 4 jaar voor de inmiddels ruim 63.000 inwoners van Lansingerland. 
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9. Hamerstukken:

9.a Woonplaatsontheffing wethouder Simon Fortuyn
De heer Ruijtenberg, GL: GL wil graag een stemverklaring afleggen omtrent de ontheffing 
woonplaatsvereiste van wethouder Fortuyn. Voor de zevende keer op rij zal GL tegen de 
woonplaatsontheffing stemming. Niet vanwege de heer Fortuyn, maar puur vanwege het principe, dat wij 
vinden dat een wethouder daadwerkelijk woonachtig moet zijn in de gemeente waar hij, zij of hen 
daadwerkelijk ook bestuurt. Wij vinden dat niet alleen in het verleden belangrijk, wij vinden het ook in 
de toekomst belangrijk, voor toekomstige wethouders, dat zij actief zijn in de gemeenschap waar zij ook 
daadwerkelijk besturen. Daarom zullen wij ook nu tegen stemmen. Dank u wel. 

De voorzitter: Dan ga ik deze ook afhameren. 

10. Sluiting
De voorzitter, om 20.50 uur: Dan zijn we bij het einde van deze vergadering. Voor allen staat er een 
borrel klaar om met elkaar de uitbreiding van de raad met duo-raadsleden te vieren. Ik sluit de 
vergadering. 

Aldus vastgesteld in de openbare raadsvergadering van 21 april 2022.

griffier,

Drs. Bert Schouten

Verslag opgesteld door Marianne Jansen, Lothassa Secretarie, met behulp van geluidsopname. 


